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S účinností od 1. září 2025 chystá Liberecký kraj změny v oborech
vzdělávání celkem na pěti středních školách, které zřizuje. Změny se
týkají snížení či zvýšení kapacit v konkrétních oborech vzdělávání.

„Úprava kapacit v jednotlivých oborech je běžnou praxí. Když škola potřebuje například otevřít nový
obor, tak musí kapacity ubrat u oboru jiného. Ředitelé musí pracovat
s demografickým vývojem. Proto budou od prvního září dva z oborů označeny za dobíhající. Všechny
návrhy jsme na Radě Libereckého kraje odsouhlasili. Nyní budou prostřednictvím krajského úřadu
odeslány žádosti na Ministerstvo školství České republiky, které námi navrhované změny v rejstříku
škol, jak věříme, provede s účinností k 1. září 2025,“ řekl hejtman Libereckého kraje Martin Půta.

Na Střední zdravotnické škole v Turnově dojde od 1. září 2025 ke změně v učňovském oboru
Ošetřovatel, kdy bude zvýšena kapacita oboru o 10 míst, tedy ze 40 na 50 žáků.

„V současné době studuje obor ošetřovatel na turnovské zdravotní škole 35 žáků ve třech ročnících a
dva žáci mají obor přerušený.  Doposud škola otevírala vždy pouze dva ročníky,
a to z důvodu nedostačujících prostorových kapacit školy. Od školního roku 2024/2025 budou
otevřeny všechny tři ročníky učňovského oboru, a to vzhledem k dostavbě Centra odborného
vzdělávání, díky kterému se zvýší počet místností školy,“ vysvětlil náměstek hejtmana pro školství,
mládež, tělovýchovu, sport a zaměstnanost Jiří Čeřovský.

Podle ředitelky střední zdravotnické školy v Turnově Heleny Kučerové je v tuto chvíli kapacita
oboru dostačující, ale na samotné hranici. Proto je zapotřebí vytvořit rezervu například pro
případy, že se některý z žáků s přerušeným studiem rozhodne ke studiu vrátit.
Z uvedeného důvodu je zapotřebí kapacitu oboru navýšit. Celková kapacita školy, která je 410
žáků, zůstane zachována.

Na Střední zdravotnické škole a Střední odborné škole v České Lípě dojde od 1. září 2025 k
navýšení kapacity maturitního oboru Praktická sestra ze 120 na 240 žáků
a maturitní obor Hotelnictví s kapacitou 120 žáků bude označen za dobíhající.



„Důvodem žádosti o změnu v oborech je nízký počet maturantů oboru Hotelnictví. Tento školní rok
má obor tři absolventy, příští školní rok postoupí ze stávajících devíti žáků do

4. ročníku čtyři žáci. Naopak zájem je o obor Praktická sestra, proto se kapacita oboru Hotelnictví
převede ve prospěch zdravotnického oboru,“ uvedl Čeřovský.

Škola má odpovídají materiální vybavení pro odbornou část výuky zdravotnických oborů
a stále ho modernizuje. Má také kvalitní personální zajištění, a je schopna zajistit odpovídající
kvalitu výuky dalších žáků maturitního oboru Praktická sestra. Zároveň reaguje na poptávku
dominantního sociálního partnera, kterým je Nemocnice
s poliklinikou Česká Lípa, a. s.

„Dojde k výměně kapacity za jiný aktivní obor, což je v souladu s kritérii Dlouhodobého záměru
vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy České republiky 2023–2027
i s Dlouhodobým záměrem vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy Libereckého kraje na období
2024–2028. Potřebnost absolventů oboru Praktická sestra na trhu práce je zcela zřejmá, stejně tak
jejich následná uplatnitelnost,“ upřesnil náměstek Čeřovský.

Na Střední zdravotnické škole a Vyšší odborné škole zdravotnické v Liberci dojde od
1. září 2025 ke snížení kapacity učňovského oboru Ošetřovatel ze 180 na 70 žáků
a maturitního oboru Praktická sestra z 360 na 325 žáků. Zároveň bude snížena kapacita
střední školy z 470 na 395. Dále bude zapsán nový akreditovaný vzdělávací program vyšší
odborné školy Diplomovaná dentální hygienistka s nejvyšším povoleným počtem 90
studentů. V rejstříku budou také vymazána místa poskytovaného vzdělávání na adresách
náměstí Osvobození 422/2, Česká Lípa,
a 28. října 2707, Česká Lípa.

„Důvodem snížení kapacity střední školy je opuštění pracovišť v České Lípě v ulici Osvobození a 28.
října. S tím je zapotřebí upravit kapacity oborů vzdělání Praktická sestra
a Ošetřovatel. Pro obor Praktická sestra je v plánu přijímat do prvních ročníků vždy
75 žáků,“ řekl náměstek Čeřovský s tím, že kapacita je napočítána tak, aby bylo možné přijímat
do prvních ročníků požadovaný počet 75 žáků s následnými případnými potřebami přestupů
žáků v průběhu studia (4 roky studia x 75 žáků a 25 míst rezerva).

Ředitelka školy Jana Urbanová dále žádá o zápis oboru vzdělání Diplomovaná dentální
hygienistka s kapacitou 90 studentů na vyšší odborné škole. „Podle slov ředitelky školy
zdravotnická zařízení v regionu tento obor podporují a byla iniciátorem žádosti o zápis oboru
vzdělání Diplomovaná dentální hygienistka do nabídky Střední zdravotnické školy 
a Vyšší odborné školy zdravotnické v Liberci,“ dodal Jiří Čeřovský.

„Vedení školy společně se sociálními partnery připravují společně podklady k akreditaci. Zároveň by
zdravotnická zařízení uvítala co nejrychlejší provedení změn tak, aby byla reflektována potřeba
zařazení Diplomované dentální hygienistky do nabídky vyšší odborné školy a následného uplatnění
absolventů v jejich praxích,“ upřesnil náměstek. K otevření nového oboru se kladně vyjádřila i
Česká stomatologická komora OSK Liberec, která vítá zápis s ohledem na nepříznivou
personální situaci a potřeby preventivní péče pro obyvatele Libereckého kraje. Žádost je
zároveň v souladu s kritérii uvedenými ve strategických dokumentech Dlouhodobý záměr
vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy České republiky 2023–2027 a Dlouhodobý záměr



vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy Libereckého kraje na období 2024–2028.

Pro nové zájemce by obor měl být otevřený od 1. září 2025. Zápisem oboru vzdělání nedojde k
navýšení celkové kapacity vyšší odborné školy.

Na Střední škole hospodářské a lesnické ve Frýdlantu dojde od 1. září 2025 k zápisu
maturitního oboru Přírodovědné lyceum s kapacitou 120 žáků. Maturitní obor Ekologie a
životní prostředí s kapacitou 120 žáků bude označen za dobíhající.

„Statistické údaje úřadu práce ukazují, že absolventi oboru Ekologie a životní prostředí patří mezi
deset nejčastěji registrovaných oborů na úřadech práce. Tato skutečnost naznačuje potřebu
přizpůsobit oborovou strukturu a vzdělávací programy tak, aby lépe odpovídaly současným potřebám
trhu práce a zajistily absolventům lepší uplatnění. Přírodovědné lyceum se zaměřením na širší
spektrum přírodovědných disciplín poskytne žákům širší možnosti uplatnění jak v dalším studiu, tak v
profesním životě. Zároveň tím rozšiřujeme nabídku všeobecně vzdělávacích programů v kraji.
Přírodovědné lyceum bude prvním svého typu v našem kraji,“ vysvětlil náměstek hejtmana Jiří
Čeřovský.

Cílem oboru Přírodovědné lyceum je připravit absolventy pro úspěšné pokračování
v terciárním vzdělávání, zejména v oblastech technologie a přírodních věd. Absolventi získají
základní odborné znalosti v technologických a přírodovědných disciplínách, včetně ekologie,
fyziky, chemie, biologie a informačních a komunikačních technologií. Tato výbava jim
poskytne pevný základ pro efektivní uplatnění na trhu práce, a to
v laboratorních a provozních rolích, stejně jako v administrativních
a správních pozicích.

Školní vzdělávací program vzniká ve spolupráci s renomovanými partnery, jako jsou Agrární
komora Liberec, Jablonec nad Nisou, Regionální agrární rada Libereckého kraje, Agentura
ochrany přírody a krajiny, Středisko ekologické výchovy SEVER, Středisko ekologické výchovy
Libereckého kraje STŘEVLIK, ČHMÚ, Astronomický ústav Akademie věd, Technická Univerzita
v Liberci a Česká Zemědělská Univerzita v Praze. Odborné praxe pro studenty Přírodovědného
lycea budou organizovány v kooperaci se sociálními partnery,
s nimiž škola úzce spolupracuje na tvorbě školního vzdělávacího programu. Zápis oboru
Technické lyceum je zároveň v souladu s kritérii uvedenými ve strategických dokumentech
Dlouhodobý záměr vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy České republiky 2023–2027
a Dlouhodobý záměr vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy Libereckého kraje na období
2024–2028.

Na Vyšší odborné škole mezinárodního obchodu a Obchodní akademii v Jablonci nad Nisou
bude od 1. září 2025 obor Pojišťovnictví označen za dobíhající.

„Důvodem žádosti je nízká poptávka ze strany uchazečů o studium. Poslední studenti konali
absolutorium v roce 2020,“ upřesnil Čeřovský.
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